
 

ZÁPIS 

z 6. zasedání Asociace děkanů ekonomických fakult ČR 

konaného ve dnech 24. – 25. 10. v Liberci 

 

 

Přítomni: doc. Bartoš., doc. Rolínek, dr. Fiala, prof. Fischer, doc. Geršl, doc. Jiránková, doc. Kapounek, 

doc. Kocourek, doc. Krechovská, prof. Marešová, dr. Moc, prof. Musílek, doc. Pilík, Ing. Ruschak, doc. 

Sabolovič, dr. Schneider, doc. Spáčil, prof. Stejskal, prof. Špalek, doc. Šperka, prof. Severová, doc. 

Švecová, dr. Kuncová, prof. Tuček  

Děkanku Dvořákovou Líškovou zastupoval proděkan doc. Rolínek, děkana Šubrta zastupovala 

proděkanka prof. Severová. 

Omluveni:  doc. Kapička (viz. Příloha č. 1 - prezenční listina)  

Hosté (souhrn za oba dny): 

prof. Žižka, dr. Berki, Ing. Kotouč (online) 

 

 

Čtvrtek 24. 10. 2024 

15:00 – 18:00  Zasedání ADEF ve Zlatém salónku Paláce Johanna Liebiega ml. 

Jednání zahájila doc. Krechovská společně s hostitelem doc. Kocourkem, který přivítal všechny 

přítomné v Paláci Johanna Liebiega ml..  

Doc. Krechovská představila program zasedání, k programu zasedání nebylo připomínek a rámcově 

probíhal dle pozvánky na akci (viz. Příloha č.2). 

1. Představení nových členů asociace a projednání organizačních záležitostí asociace 

Od posledního zasedání ADEF v březnu 2024 se neobjevila žádná nová žádost o členství v asociaci.  

Proběhlo přivítání nových členů asociace z důvodu změn na vedoucích pozicích členských fakult:  

• doc. Ing. Martina Jiránková, Ph.D. - Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola 

ekonomická v Praze (emeritní děkan doc. Taušer) 

• prof. Ing. Mgr. Petra Marešová, MBA, Ph.D. - Fakulta informatiky a managementu, 

Univerzita Hradec Králové (emeritní děkan prof. Hynek) 

• doc. Ing. Michal Pilík, Ph.D. - Fakulta managementu a ekonomiky, Univerzita Tomáše Bati 

ve Zlíně (emeritní děkan prof. Tuček) 

• Ing. Roman Fiala, Ph.D. - Katedra ekonomických studií VŠ Polytechnické v Jihlavě (emeritní 

vedoucí dr. Kuncová) 



Doc. Kocourek, který hostil zasedání ADEF, seznámil přítomné s organizačními záležitostmi v rámci 

obou dnů jednání.  

Byl dohodnut termín příštího zasedání ADEF, které se uskuteční 20. a 21. 3. 2025 v Ostravě, 

pořadatel: doc. Spáčil, Ekonomická fakulta, VŠB-TU Ostrava.  

 

2. Ocenění Asociace děkanů ekonomických fakult 

Předsedkyně asociace doc. Krechovská předala Cenu Asociace děkanů ekonomických fakult za 

spolupráci a rozvoj v oboru ekonomie prof. Tučkovi. 

Na Cenu byl navržen na minulém zasedání ADEF dne 22. března 2024 za jeho aktivní práci pro 

asociaci, která vedla k rozvoji spolupráce mezi fakultami a ústavy ekonomického zaměření ČR.  

Následovala komentovaná prohlídka Paláce Johanna Liebiega ml. 

 

3. Diskuse s hostem Asociace: Mgr. Jan Berki, Ph.D. (Výbor pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež 

a tělovýchovu Poslanecké sněmovny, předseda Podvýboru pro vědu a vysoké školy) na téma: 

Novela Zákona o vysokých školách 

Poslanec Berki seznámil členy asociace se současným stavem novely zákona o vysokých školách 

a zaměřil se zejména na představení pozměňovacích návrhů.  

Pozměňovací návrhy, které VŠ výbor přijal za své:  

- Lhůty pro projednání odvolání děkana – senát se musí vyjádřit do 60 dnů 

- Oprava chyby u disertačních prací – nelze, aby disertací byl pouze umělecký výkon, patent, část 

práce by měla být pořád v textové podobě  

- Uznávání maturit pro přijímací zkoušky všemi školami - potřeby nostrifikace si zajišťuje každá 

VŠ 

- Stanovení poplatku za cizojazyčné programy 

- Úprava všech příjmů doktorandů – všechny příjmy doktoranda se započítávají, ale musí 

souviset s jeho disertační prací 

- Bezpečnost na VŠ  

 

Pozměňovací návrhy, které VŠ výbor nepřijal za své, mají různou podporu:  

- Schvalování rozpočtu pouze správní radou –  s největší pravděpodobností neprojde 

- Volba rektora shromážděním – ne pouze AS, ale správní rada společně s AS – s největší p-stí 

neprojde 

- 3. funkční období rektora – s největší p-stí neprojde 

- Úprava všech příjmů doktorandů 

- Odebírání titulů 10 let zpětně (ze současných 3 let)- s největší p-stí projde 

- Zveřejňování elektronicky – závěrečné práce (BP, DP), problém to může způsobit u uměleckých 

škol  

- Regulace reklamy pro podvádění – zavádí se zákaz propagace nástrojů, které vedou 

k nekalému chování (napovídání apod.) – s největší p-stí z technických důvodů neprojde 

- Prodloužení přechodného období zahraničních poboček – přezkum zahraničních poboček 

(prodloužení na 3 roky) – s největší p-stí projde 



- Prověrku bezpečnostní ředitel místo rektora  

- Návrh alespoň 2 kandidátů na děkana rektorovi k výběru – s největší p-stí neprojde  

- Zpět přidání SZZ k DP – u Mgr. stupně je možné založit SZZ pouze na obhajobě DP – s největší 

p-stí neprojde  

- Neprojednání prorektorů v AS – nepočítá se s tím u fakult (děkan by musel) – spíš neprojde 

- Prodloužení lhůty pro zápis do matriky – prodloužení na 7 dnů 

- Oprava chyby u disertací 

- Metodika rektora pro hospodaření – asi neprojde  

- Hlídačkovné – MPSV přijalo za své, že sociální stipendium bude vyňato ze Zákona o VŠ  a přejde 

do zákona o sociálních dávkách, speciální stipendium na zajištění hlídání dětí – spíš neprojde 

- Studentský úvěr – je nutné dojednat detaily s ČNB 

- Odkaz na standardy ESG – bude stažen, odkazuje se na konkrétní dokument, což není praktické 

(při přejmenování by muselo dojít ke změně zákona) 

- Užití cizího jazyka při akreditacích – část řízení se může vést v cizím jazyce, účastníci řízení s tím 

musí souhlasit 

- Změny akreditovaných programů RVH – bude stažen 

- Společné uskutečňování studijních programů – aby to mohly být i resortní výzkumné ústavy – 

asi projde 

- Přesun akreditací VOŠ pod NAU – spíš projde, NAU by mělo mít vhled, nebudou se měnit 

standardy ani financování, vydavatel standardu zůstane MŠMT, VOŠ zůstanou pod školským 

zákonem, VOŠ by do budoucna měly jít pod VŠ zákon 

- Osamostatnění NAU – bude se řešit jen osamostatnění, ne procesy, snaha být v EQARu, prof. 

Žižka dotaz – bude NAU tímto návrhem skutečně nezávislý? Výběr předsedy NAU  

- Dipl. Ing. – na diplomech bude stále Ing., držitelé v zahraničí budou moci užívat dipl. Ing. – asi 

neprojde 

- Podmínka příbuzného oboru do dr. studia – asi neprojde, VŠ si samy mají nastavit přijímací 

řízení 

- Úlevy pro těhotné a pečující – zavádí stejné výhody pro těhotné studentky jako pro pečující, 

přibyde nárok na opakované odkládání termínů  

- Přijímání cizinců na Univerzitu obrany – asi projde 

- Uznávání zahraničního vzdělávání a kvalifikace – VŠ by posuzovala i obsah, ne je tituly  

- Úprava ústavů – vysokoškolské ústavy by nemohly realizovat projekty s rozpočtem vyšším než 

50 % rozpočtu ústavu, smí realizovat pouze SP akreditované na fakultě – asi neprojde, 

v současné době – VŠ ústav se pouze podílí na SP 

- Úprava souběhu výuky a léčení – asi projde 

- Zařazení vědců mezi akademické pracovníky – měl by pak právo do AS, asi neprojde  

 

Následovala diskuse:  

Doc. Geršl – dotaz na příjem doktoranda  

Prof. Žižka – dotaz na účinnost zákona – od 1. července 2025 – zatím se nepočítá s posunem  

Doc. Kocourek – vznikne agentura? Ano 

Prof. Tuček – podmínky pro zahraniční pobočky  

doc. Jiránková – dotaz na účastníky, kteří musí souhlasit s akreditací v cizím jazyce (jazyk řízení)  

Dr. Fiala – dotaz na agenturu, která by vznikla s účinnosti od 1. 7. 2025 

Prof. Severová – dotaz na elektronizaci – lze to i u studijní agendy?  

Doc. Kapounek – uvažuje se o zrušení NAU? Zaměstnanci NAU se převedou pod agenturu, 

pokud vyloženě nevysloví nesouhlas 

Prof. Fischer – dotaz na to, jaká je šance, že novela jako celek projde 



Doc. Kocourek – dotaz na působení zpravodaje pro Ekonomické obory při vzniku agentury  

Poslanec Berki se vyjádřil k reprezentacím VŠ, které jsou poradním orgánem, rozhodnutí je na 

politické reprezentaci 

Doc. Kapounek – upozornil, že některé věci se dějí bez uvědomění si důsledků (na příkladu 

financování VŠ)  

 

 

 

Pátek 25. 10. 2024 

 

10:00 – 12:30 Zasedání ADEF v budově L Technické univerzity v Liberci 

 

1. Cena Asociace děkanů ekonomických fakult za nejlepší závěrečné práce (CADEF)  

Členové asociace se dohodli na vyhlášení Ceny Asociace děkanů ekonomických fakult za nejlepší 

závěrečné práce se zachováním těchto pravidel:  

• každý člen Asociace bude moci nominovat do soutěže jednu diplomovou práci, 

• zaslat je možné práce obhájené v roce 2024, 

•      přijímány jsou práce v českém, slovenském nebo anglickém jazyce, 

•      je nutné zajistit souhlas nominovaného studenta s účastí v soutěži, 

•    dále zabezpečit: test originality (výpis z antiplagiátorského systému) a prohlášení autora (že 

student je původní / samostatný autor dané práce). 

 

•    termín pro zaslání nominovaných prací - 15. 12. 2024 – zasílat na oficiální email asociace 

info@dekanief.cz 

 

Doc. Krechovská stručně shrnula informace k hodnocení prací, které bude probíhat jako v minulém 

roce přes výkonný výbor asociace ve dvou kolech: 

V 1. kole budou opět nominování zpravodajové, kteří zpracují posudky na zaslané DP (hodnocení 

DP na zaslaném formuláři dle kritérií – aktuálnost tématu, použitá metodika a metody vědecké 

práce, využitelnost závěrů a výstupů práce, argumentační přesvědčivost a práce se zdroji). 

Poté proběhne 2. kolo výboru přes výkonný výbor asociace.  

 

Vyhlášení soutěže a předání ocenění vítězům proběhne na příštím zasedání ADEF – 20. - 21. 3. 

2024 v Ostravě. 

Finanční odměna pro vítěze – 15 000 Kč (1. místo), 10 000 Kč (2. místo), 5 000 Kč (3. místo) – jde 

k tíži instituce, za kterou byl student nominován.   

 

Úkol: nominace zpravodajů – 2 za podnikovou ekonomiku a 2 za ekonomii, finance, kvantitativní 

metody. Nominace mohou členové asociace zasílat také do 15. 12. 2024.   

 

 

 

 

mailto:info@dekanief.cz


2. Digitalizace agend ve vysokém školství – sdílení zkušeností 

Proběhla prezentace Ing. Tomáše Kotouče (Centrum informatizace a výpočetní techniky ZČU), 

k problematice digitalizace agend ve vysokém školství, která byla následovaná krátkou diskusí 

k tématu.  

Prezentace – viz Příloha č. 3 – videozáznam v MS Teams Asociace děkanů ekonomických fakult 

 

3. Diskuse dalších společných témat, aktuální podněty a problémy 

Byla diskutována tato témata:  

• Bezpečnostní opatření zavedená na fakultách po incidentu na FF UK 

• Problematika bakalářských prací 

• Stav výuky matematiky na ekonomických fakultách – návrh uspořádat akci pro vyučující 

matematiky z matematických kateder (matematika pro ekonomy, příklady dobré praxe) – 

organizace se ujali prof. Fischer společně s prof. Stejskalem, bylo navrženo uspořádat akci 

v Pardubicích.  

 

Ve 12:30 přesun k Hotelu a vysílači Ještěd, kde následovala další diskuse společných témat a prohlídka 

vysílače.  

 

 

 

V Plzni, 15. 11. 2024 

Zápis zpracovala: Michaela Krechovská (děkanka FEK ZČU)  

Zápis verifikovali: Vojtěch Spáčil (děkan EF VŠB-TUO), Aleš Kocourek (děkan EF TUL), Jakub Fischer 

(děkan FIS VŠE), doplnil: Jakub Fischer  

  

 

 


